
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

10. januar 2011 
 

Med henvisning til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg herved følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut. 
(Medlem af Inatsisartut Olga P. Berthelsen, Inuit Ataqatigiit) 
 
1) Anser Naalakkersuisut, at der er et behov for at ansætte demenskoordinatorer? 
2) Agter Naalakkersuisut at arbejde for, at der kan ansættes demenskoordinatorer og 

hvorledes kunne dette organiseres? 
3) Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser ville det have, at gennemføre 

visionerne i Naalakkersuisut omkring demenskoordinatorer, og kan dette ske ved 
prioritering indenfor den samlede eksisterende økonomiske ramme for Selvstyret?  

 
Begrundelse: 

Vi ved alle, at der bliver flere og flere demente og at disse har særlige behov for omsorg, 
foruden at pårørende og ansatte har brug for viden om og erfaringer omkring demens og 
omsorg for demente. Under EM 2010 vedtog et flertal i Inatsisartut da også et 
beslutningsforslag, hvorefter der skal fremlægges en samlet og langsigtet demensplan. Alle 
medlemmer i Inatsisartut var enige i behovet for, at vi er nødt til at have en samlet og 
landsdækkende demensplan.  
 
I forlængelse af denne beslutning finder jeg, at det vil være meget relevant at få vurderet 
fordelene og perspektiverne ved, at der kunne ansættes demenskoordinatorer, der 
landsdækkende eller på kommunalt plan skal kunne koordinere og varetage opgaverne og 
udfordringerne indenfor demens- og omsorgsområdet.  
 
Jeg finder, at det er meget vigtigt for den fremtidige demensindsats, at man allerede nu gør 
sig overvejelser om, hvorvidt det kunne være en fordel, at få ansat demenskoordinatorer, 
således at vi her i landet og i kommunerne opbygger, fastholder og koordinerer viden og 
erfaringer på området.  
 
Jeg skal med henvisning til fristen for at anmelde forslag til FM 2011 anmode om, at der 
foreligger en besvarelse i løbet af 10 dage.     
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 


